
 
 
  

Αθήνα, 18/11/2024 

 

Ερώτηση     

  

Προς  

 

τον Υπουργό Ανάπτυξης 

  

 

Θέμα: Ποια είναι τα μέχρι σήμερα αποτελέσματα και ποιος ο περαιτέρω 

σχεδιασμός της κυβέρνησης για τον Αναπτυξιακό Νόμο; 

  

Στις 2 Φεβρουαρίου του 2022, κατά την ψήφιση του νόμου «Αναπτυξιακός 

Νόμος - Ελλάδα Ισχυρή Ανάπτυξη» ο τότε Υπουργός Ανάπτυξης και Επενδύσεων 

δήλωνε ότι «Αυτό το νομοσχέδιο έχει τεράστια αξία, διότι αλλάζει τη ζωή των 

ανθρώπων». 

Παρά την κυβερνητική αισιοδοξία της περιόδου ο νέος Αναπτυξιακός Νόμος 

αποτέλεσε άλλο ένα επικοινωνιακό πυροτέχνημα, απέδειξε την έλλειψη σχεδιασμού 

από μέρους της κυβέρνησης και την αδυναμία του κυβερνητικού επιτελείου να 

κατανοήσει τα κρίσιμα αναπτυξιακά ζητήματα που διακυβεύονται για την ελληνική 

οικονομία. 

Ενδεικτικό της κυβερνητικής αποτυχίας, τόσο στον σχεδιασμό όσο και στην 

υλοποίηση του Αναπτυξιακού Νόμου του 2022 είναι για παράδειγμα ότι στο 

καθεστώς της Αγροδιατροφής, του οποίου η πρόσκληση δημοσιοποιήθηκε το 2022, 

οι 330 κατατεθειμένοι φάκελοι παραμένουν χωρίς αξιολόγηση. Χαρακτηριστικό του 

ελλιπούς σχεδιασμού, σύμφωνα με δημοσιεύματα στον ειδικό Τύπο, είναι και το 

γεγονός ότι οι αρμόδιοι διατείνονταν προ διετίας πως στο συγκεκριμένο καθεστώς οι 

επενδυτικές προτάσεις θα είχαν αξιολογηθεί μέσα σε 60 μέρες από την υποβολή 

φακέλου. 

Η αποτυχία του ν. 4887/2022 είναι πλέον αδιαμφισβήτητη, καθώς μέχρι 

σήμερα έχουν προκηρυχθεί μόλις τέσσερα από τα δεκατρία προβλεπόμενα 

καθεστώτα. Έτσι, η κυβέρνηση σήμερα, κάνοντας αντιπολίτευση στον προ δύο ετών 

εαυτό της, έχει προβεί σε νέες εξαγγελίες για ενίσχυση στον προϋπολογισμό του 

αναπτυξιακού νόμου και προκήρυξη (εκ νέου) καθεστώτος για την αγροδιατροφή (!).  

Ιδιαίτερο ενδιαφέρον αποκτά το γεγονός ότι  η κυβέρνηση, κατά την κριτική 

της για τα πεπραγμένα της, υιοθετεί το μεγαλύτερο μέρος των παρατηρήσεων που 

γίνονταν από την αντιπολίτευση την περίοδο ψήφισης του υφιστάμενου νόμου στην 
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Βουλή. Ότι δηλαδή η έμφαση δινόταν σε τομείς που δεν αντιμετώπιζαν 

χρηματοδοτικό κενό στην ελληνική οικονομία, σε επενδύσεις που δεν εξασφάλιζαν 

την ενσωμάτωση νέων τεχνολογιών στην παραγωγική διαδικασία και δεν ενίσχυαν 

την εξωστρέφειά της και χωρίς κριτήρια που να ενισχύουν την στροφή της ελληνικής 

οικονομίας προς ένα πρότυπο περιβαλλοντικής βιωσιμότητας. 

Σύμφωνα, λοιπόν με τις κυβερνητικές εξαγγελίες οι νέες δράσεις θα 

επικεντρωθούν σε συγκεκριμένους τομείς επιχειρηματικής δραστηριότητας, 

δίνοντας έμφαση στις φοροαπαλλαγές αντί των άμεσων επιδοτήσεων, καθώς η 

ηγεσία του υπουργείου Ανάπτυξης, υποτίθεται, ότι σήμερα πλέον έμαθε από τα λάθη 

της και επιδιώκει στροφή του παραγωγικού υποδείγματος της χώρας, με 

προτεραιότητα στη βιομηχανία έναντι του τουρισμού. 

Επειδή, με τις εξαγγελίες για το «νέο παραγωγικό μοντέλο» η κυβέρνηση της 

ΝΔ  επιβεβαιώνει ότι με τον Αναπτυξιακό Νόμο του 2022 ακολούθησε ουσιαστικά την 

συνολικότερη στρατηγική της με επιστροφή σε ένα παρωχημένο και αποτυχημένο 

παραγωγικό μοντέλο συγκεντροποίησης, συρρίκνωση της παραγωγικής βάσης και 

ενίσχυση  μεγάλων επιχειρηματικών  ομίλων σε πολύ συγκεκριμένους κλάδος της 

οικονομίας. 

 

Λαμβάνοντας υπόψιν όλα τα παραπάνω, ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

 

1. Πόσες εντάξεις έργων έχουν γίνει μέχρι σήμερα στα τέσσερα καθεστώτα του 

νόμου 4887/2022 για τα οποία έχει εκδοθεί προκήρυξη; 

2. Πόσες εκταμιεύσεις έχουν γίνει για ιδιωτικές επενδύσεις που έχουν 

ενταχθεί σε καθεστώτα του νόμου 4887/2022; 

3. Σε ποιους κλάδους κατευθύνθηκαν οι ενισχύσεις ενταγμένων επιχειρήσεων 

στα προκηρυγμένα καθεστώτα του νόμου 4887/2022; 

4. Πώς αξιολογεί το Υπουργείο Ανάπτυξης τη μέχρι τώρα υλοποίηση του 

Αναπτυξιακού Νόμου και ποιος είναι ο σχεδιασμός για το μέλλον με τρόπο 

ώστε να συμβάλλει στην αναγκαία αλλαγή του παραγωγικού μοντέλου;  

5. Με ποιόν τρόπο σκοπεύει η κυβέρνηση να εξασφαλίσει ότι οι επιχειρήσεις 

που θα υπαχθούν στον νέο Αναπτυξιακό Νόμο θα ευθυγραμμίζονται με τα 

κριτήρια αειφορίας που αποτελούν ipso facto  προϋπόθεση για την παροχή 

χρηματοδοτήσεων σήμερα από οποιοδήποτε διεθνή χρηματοδοτικό 

οργανισμό; 
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